
Onderwerp: Verzoek om transparantie en duidelijkheid rondom AZC-plannen Berlicum 

Geacht College van Burgemeester en Wethouders, 
Geachte leden van de Gemeenteraad, 

Namens het actiecomité ‘Natuur zegt nee tegen AZC’ spreken wij onze zorgen uit over de gang van 
zaken rondom het AZC-dossier in Berlicum. Hoewel op 27 maart 2025 is besloten het proces voor 
de locatie aan de Runweg stil te leggen, bereiken ons signalen dat dit traject mogelijk alsnog wordt 
voortgezet. 

Wij zijn verbaasd over het uitblijven van heldere communicatie vanuit de gemeente. Sinds het 
besluit van maart lijkt er sprake van radiostilte, terwijl er in het dorp steeds meer onrust ontstaat. 
Eerder heeft deze onduidelijkheid al geleid tot spanningen en rellen, die zelfs landelijke 
media-aandacht kregen. Wij willen dergelijke escalaties voorkomen en gaan ervan uit dat ook de 
gemeente niet op een herhaling van zetten zit te wachten. 

Duidelijkheid over de onderstaande punten is niet alleen wenselijk, maar noodzakelijk om het 
vertrouwen van inwoners te herstellen. 

Tegenstrijdige berichten 
Vanuit het gemeentebestuur klinken tegenstrijdige berichten. De verantwoordelijke wethouder 
verklaart dat het proces volledig is gestopt en dat de locatie aan de Runweg van tafel is. Tijdens 
een publiek moment meldde de burgemeester echter, in gesprek met een inwoner van Berlicum, 
dat de Runweg nog steeds de voorkeur heeft met betrekking tot een te vestigen AZC. Deze 
uiteenlopende uitlatingen zaaien verwarring en wantrouwen onder inwoners. 

Daarbij komt het nieuws dat het COA de intentieverklaring met de verkopende partij heeft 
verlengd. Dit voedt de onrust en lijkt te wijzen op een mogelijke voortzetting van het proces, 
ondanks de belofte dat dit stilgelegd zou zijn. 

WOO-verzoeken 
Om duidelijkheid te krijgen over de besluitvorming rondom het AZC-proces heeft ons actiecomité, 
naast diverse inwoners uit Berlicum, meerdere WOO-verzoeken ingediend bij de gemeente 
Sint-Michielsgestel. Ook bij het COA zijn verzoeken ingediend. Omdat binnen de wettelijke termijn 
geen reactie kwam, heeft onze advocaat de gemeente gesommeerd alsnog te reageren. Tot op 
heden bleef een antwoord echter uit. Dit is niet alleen onzorgvuldig, maar kan ook leiden tot een 
dwangsom. Het uitblijven van transparantie werkt wantrouwen in de hand en vergroot de onrust 
binnen onze gemeenschap. 

Het COA heeft daarnaast aangegeven helemaal geen inzage te willen geven in de afspraken met 
de gemeente. Deze weigering roept vragen op over de transparantie en versterkt het vermoeden 
dat er achter de schermen mogelijk nieuwe stappen worden gezet. 

Initiatieven en verwarring 
Er heerst ook verwarring rondom verschillende initiatieven. Ons burgerinitiatief, dat in juni 2025 
geagendeerd staat bij de raadsvergadering, is gericht op het afdwingen van een duidelijk en 
bindend advies vanuit de gemeenteraad bij toekomstige beslissingen over een AZC binnen de 
gemeente. 

Tegelijkertijd houdt de asielopvang niet alleen ons comité bezig. Ook andere inwoners starten 
initiatieven, ieder vanuit hun eigen zorgen of belangen. In sommige gevallen lijkt er zelfs sprake te 
zijn van belangenverstrengeling. Dit leidt tot versnipperde informatie en vergroot de onrust in 
Berlicum. 



Afspraken met de gemeente Boxtel 
Er bestaat ook onduidelijkheid over afspraken met de gemeente Boxtel over de verdeling van 
asielopvang. Berlicum zou hierin onevenredig belast worden. Nu het proces rondom de Runweg is 
stilgelegd, vragen wij ons af hoe dit zich verhoudt tot deze eerder gemaakte afspraken. Is er 
bereidheid om de afspraken te heroverwegen? Zijn hierover gesprekken gevoerd met Boxtel? En 
zo ja, wat is de huidige status? Wij verzoeken u hierover transparant te zijn. 

Geheimhouding bij herstart 
Wij hebben vernomen dat bij een eventuele herstart van het AZC-proces opnieuw geheimhouding 
zal worden opgelegd, of dat dit door het college wenselijk wordt geacht. Dit vinden wij 
onacceptabel en in strijd met het beginsel van open en transparant bestuur. Wij verwachten 
volledige openheid bij elke vervolgstap. Geheimhouding bij herstart zet het vertrouwen in het 
gemeentebestuur verder onder druk. 

Verzoek om duidelijkheid 
Om alle onduidelijkheden weg te nemen, verzoeken wij u vriendelijk doch dringend: 

1. Per ommegaande transparante antwoorden te geven op onze ingediende WOO-verzoeken. 
 

2. Volledige transparantie te geven over de afspraken met de gemeente Boxtel, inclusief 
informatie over mogelijke heroverwegingen, gevoerde gesprekken en de huidige stand van 
zaken. 
 

3. Verslaglegging van relevante gesprekken, beslissingen en ontwikkelingen openbaar en 
toegankelijk (op B1-niveau) te maken voor de inwoners van Berlicum. 
 

4. De antwoorden op de gestelde vragen tijdens de bewonersbijeenkomst openbaar te 
maken, aangezien deze tot op heden niet vindbaar zijn. 

Conclusie 
Gelet op de toenemende zorgen onder inwoners, het groeiende gevoel van onrust en het 
afnemende vertrouwen in het bestuur, vragen wij u dringend om helderheid te bieden. De situatie 
rondom het AZC, heeft eerder dit jaar geleid tot landelijke bekendheid. Het verbaast ons dat er 
kennelijk door het bestuur geen lering is getrokken uit de gemaakte fouten. 

Transparante en heldere communicatie richting inwoners is essentieel. Het opstarten van die 
communicatie kan niet langer uitblijven. Wij vragen u daarom om transparantie te waarborgen, 
inwoners actief te betrekken en hen volledig te informeren. 

Wij ontvangen uw inhoudelijke reactie graag binnen twee weken. 

Met vriendelijke groet, 

Actiecomité Natuur zegt nee tegen AZC 

 

 


